PARTICIPIÁLNÍ ADJEKTIVA
1) infinitiv + koncovka -ing
- popisují událost, situaci, zážitek, osobu či věc

- používají se buď před podstatným jménem, po sponových slovesech (be, seem, look,  

  appear) nebo ve spojení What a/an ……! 

2) infinitiv + koncovka -ed

- vyjadřují pocity lidí (příp. zvířat), které jsou vyvolány událostmi, zážitky (příp. lidmi)

- používají se nejčastěji se slovesy be, get, feel, look

     !  - ne od všech sloves se dají tato přídavná jména utvořit
        - u některých se dá utvořit jen jedno a to druhé pak má jiný tvar, který již existuje jako 

          přídavné jméno (např.: scare - postrašit, scared -vystrašený, ale scary - strašidelný)
        - pokud si nejsme úplně jisti, sami tento typ přídavného jména  netvoříme

Příklady: 
frightening (hrozivý, děsivý) / frightened (polekaný,vystrašený)

exciting (napínavý, vzrušující) / excited (nadšený, rozrušený)

terrifying (hrůzostrašný, děsivý) / terrified (vyděšený)

thrilling (vzrušující, napínavý) / thrilled (nadšený, uchvácený, potěšený)

depressing (deprimující, skličující) / depressed (sklíčený, skleslý, smutný)

confusing (matoucí, zavádějící) / confused ( zmatený, popletený)

astonishing (překvapující, udivující) / astonished (užaslý, udivený)

amazing (překvapivý, úžasný) / amazed (udivený, užaslý)

surprising (překvapivý, překvapující) / surprised (překvapený, udivený)

tempting (lákavý, vábný) / tempted (I’m tempted = mám sto chutí, láká mě)

embarrassing (trapný, nepříjemný) / embarrassed (rozpačitý)

boring (nudný, fádní) / bored (znuděný)

irritating (otravný, jdoucí na nervy, popuzující) / irritated (popuzený)

disgusting (odporný, hnusný) / disgusted (znechucený, zhnusený) 

annoying (protivný, jdoucí na nervy, k naštvání) / annoyed (rozmrzelý, naštvaný)
